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Školní noviny žáků ZŠ Kadaň, Na Podlesí  

O veliké dýni..      

Druhák dýni zasadil. Dýně rostla, rostla, až vyrostla veliká, převeliká… V pohádce samozřejmě vyroste řepa, ale v 
naší škole si děti z 2. B i s paní učitelkou Beránkovou na jaře loňského školního roku při pracovních činnostech 
pěstovaly ze semínek dýně, okurky, cukety a hrášek a pozorovaly, jak jim pěkně rostou, když se o ně pečlivě starají. 
Když sazeničky povyrostly, přestěhovala je paní učitelka jako v pohádce k babičce a dědovi. Na zahrádce měly dost 
místa a přesně za půl roku se po prázdninách teď už třeťákům vrátila do školy jejich vypěstovaná obří dýně. Byla 
tak velká a pěkná, že by bylo škoda dát si ji jen do třídy, a tak nyní zdobí prostor u šaten, kde se s ní mohou potěšit 
úplně všichni, když přichází do školy. Kolem dýně poletují papíroví duchové a z obrázků se usmívají i strašidelně 
šklebí další dýně a třeťáci jsou na sebe právem hrdí. Jejich práce měla smysl a o Halloweenu udělala Na Podlesí 
radost všem.                        

         p. učitelka Beránková  

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Strašidelné odlitky Halloween 
Název Halloween vznik zkomolením anglického   

„All Hallow´s Eve“, což v překladu znamená předvečer 

slavnosti Všech svatých, křesťanského svátku, kdy se 

připomínají všichni svatí. Slavnost Všech svatých se slaví  

1. listopadu, takže Halloween připadá každoročně na  

31. října. O historii a vývoji halloweenských zvyků existují 

různé teorie. Od kdy se tedy slaví Halloween? Někteří vidí 

původ Halloweenu v předkřesťanských, zejména keltských 

tradicích. Některé důkazy ukazují na spojitost se 

staroirským pohanským svátkem Samhain, jenž byl 

oslavou sklizně a zesnulých. Keltové v noci z 31. října na  

1. listopadu tradičně slavili konec léta a přechod do 

temnější poloviny roku po období sklizně. Věřilo se, že v 

tento den zlí duchové snadněji vstupují do pozemského 

světa. Aby se lidé před nimi ochránili, oblékali se do 

převleků a masek. A tak jsme se i my přenesli do 

strašidelné nálady a vyrobili si ze sádrových obvazů odlitky 

rukou, nohou a dokonce i obličejové masky!   

Ukázky práce žáků 9. B. 

 

 

 

 

Halloween zas a znova 
 V úterý 31. října se v některých třídách na naší škole konal 

halloweenský den. Třídy byly na tento den náležitě 

strašidelně vyzdobeny, stejně tak chodby, po kterých 

létala strašidla, čarodějnice, netopýři, pavouci, ale potkat 

jsme mohli také přízraky, duchy, upíry a další 

nadpřirozené bytosti. Žáci byli krásně nastrojeni a věříme, 

že si tento den ve škole hezky užili.  

Jak dlouho trvala halloweenská příprava tobě? 

 



       

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

2. ročník literární soutěže  
Je to tu – druhý ročník literární soutěže na naší škole byl právě 

vyhlášen! Během měsíce listopadu a prosince mohou naši žáci 

ukázat své literární dovednosti a zároveň soutěžit o hezké a 

hodnotné ceny. Co vše je pro to potřeba udělat?  

- vybrat si jedno ze tří témat:  

1) Čím vším prošly moje boty  

2) Spěchej pomalu  

3) Nekonečný svět fantazie     

- napsat libovolný literární útvar v libovolném rozsahu  

- svou práci podepsat a označit třídu, do které žák chodí  

- do 22. prosince odevzdat paní učitelce p. Hendrychové 

Moc se těšíme na vaše práce.    

 

 

 

   
 

 

Drakiáda v družině  

K podzimu v naší školní družině 

neodmyslitelně patří již tradiční 

Drakiáda. Děti s dopomocí rodičů, 

sourozenců a možná i babiček a 

dědečků vyrábějí nelétající draky 

různých tvarů a především z různých a 

třeba i netypických materiálů. Letos 

nám děti vyzdobily školu padesátkou 

originálních pestrobarevných draků. 

Děkujeme všem zúčastněným za 

pomoc a podzimní výzdobu našich 

chodeb. 

 

 

   
 

Sportovní výstava 
V pátek 10. listopadu jsme s třídou 9. C instalovali výstavu na téma "SVĚT SLETŮ". XVII. všesokolský slet je 
největší oslavou sportu pro všechny na světě. V roce 2022 uplynulo 140 let od prvního sletu v roce 1882, což 
podtrhuje unikátní tradici této události. U školní jídelny mají žáci možnost si výstavu prohlédnout a přečíst si 
krátké informace o zakladateli Sokola p. M. Tyršovi. Ten založil v Praze spolek Tělocvičná jednota Pražská a je 
autorem sportovního názvosloví. Sokol se vždy snažil v mladých lidech budovat nejen lásku ke sportu, ale 
zejména morálku a zodpovědnost. Organizace Sokol dodnes předává myšlenku, že sport je pro všechny.  
 

 
 

 



Načti pomocí mobilního telefonu QR kód 
a pátrej, kam tě odkáže. 

u   
Školní WIFI   

Víš, že je ve škole přístupná WIFI síť?  

Najdeš ji pod  

názvem  W-ZS-HOST  

heslo   skola5kadan  

 

Naši školu hledej na  
webu i sociálních sítích 
Na webových stránkách www.5zskadan.cz najdeš informace  

ke studiu, důležité dokumenty a články. V blogu školy informujeme o 

dění, vašich aktivitách a zajímavých akcích. Nechybí přehled 

prázdnin a důležitých termínů. 

 

 

Instagram a Facebook  

Ano, ano, jdeme s dobou a najdeš nás i zde. 

 

http://www.5zskadan.cz/


   Výstava „Vzdělávání 2024“ 

Výstava „Vzdělávání 2024“ 

  

Přírodovědné centrum Žatec – věda na kouli 
V listopadu se vydaly třídy 6. A a 6. B, 7. A a 7. C spolu s paní učitelkou Hanzlíčkovou, Hendrychovou, Lukešovou a 
panem učitelem Lukešem do Žatce. Jejich cílem se stalo Přírodovědné centrum sídlící na střední zemědělské 
škole. Byl pro nás připraven bohatý vzdělávací program. První část se odehrávala prostřednictvím 3D promítání na 
velkou zeměkouli. Dozvěděli jsme se nové a velmi zajímavé informace týkající se četnosti zemětřesení, výskytu 
tsunami a pohybu zemských desek. Nejvíce nás zaujala animace, která zachycovala veškerá zemětřesení v různých 
oblastech během několika desítek let. Poté jsme se přesunuli do hvězdárny, kde jsme měli možnost zhlédnout 
dokument o sluneční soustavě, o jednotlivých planetách, Mléčné dráze a různých jevech v naší Galaxii. Byl to velký 
zážitek i díky polohovatelným lehátkům, ve kterých se žáci cítili součástí vesmíru. Určitě jsme přírodovědné 
centrum nenavštívili naposled a těšíme se na další programy. 
 

       A co k výletu říká Martina Kreuzová ze třídy 6. B? 
 

 
Cesta z Kadaně do Žatce trvala zhruba 45 minut – jeli 
jsme autobusem. Když jsme přijeli, hned jsme byli 
přivítáni velmi milými profesory. Představili nám vesmír, 
hvězdy, mléčnou dráhu a mnoho více. Potom, zhruba asi 
v 10 hodin ráno, jsme si dali menší svačinku a vrhli jsme 
se na další téma. Probírali jsme přírodní katastrofy, jako 
jsou třeba tsunami, výbuchy sopek, či zemětřesení. Tak 
co, pojedete se také podívat? 

 

Zlatý pohár v piškvorkách 
V pondělí 6. listopadu se v Podbořanech konalo 
oblastní kolo v "PišQworkách", kterého se 
zúčastnily i tři týmy z naší školy složené z 
nejlepších „piškvorkářů“ školního kola. A byly 
opravdu úspěšné! Nejlepší výkon podal tým 
"XOXO" – Zdeněk Sláma, Nicolas Šupík a Karel 
Neubauer, který obsadil celkové třetí místo a 
postoupil do krajského kola. 
Ani další dva týmy se ve velké konkurenci 
neztratily a obsadily 4. místo (Lukáš Cirkl, Květa 
Milttnerová a Marek Novotný) a 5. místo (Nitai 
Dušek, Jakub Jindra a Filip Růžek). Všem devíti 
účastníkům děkujeme za vynikající výkon a 
skvělou reprezentaci školy. Týmu „XOXO“ 
přejeme v Ústí nad Labem hodně štěstí, 
správnou logickou úvahu a tu nejlepší 
strategickou cestu. O jejich cestě vás budeme 
informovat. 
 

 

Výstava „Vzdělávání 2024“ 
Okresní hospodářská komora v Chomutově pořádá 
každoročně výstavu zaměřenou na vzdělávání na 
středních školách. Hlavním cílem akce je poskytnout 
žákům základních škol přehled o aktuální nabídce 
středoškolského vzdělání od odborných učilišť až po 
gymnázia našeho regionu. Své aktivity představily 
vzdělávacích instituce měst a obcí z okresů Chomutov, 
Most, Teplice a Karlovy Vary. Na této akci samozřejmě 
nemohli chybět žáci 8. a 9. tříd naší školy, kterých se 
budoucí volba škol bezprostředně týká. „Vzdělávání 2024“ 
jim určitě mnohé napovědělo a snad i usnadnilo další 
rozhodování při výběru budoucí školy. 
         

 

                 Školní vtípek 
 

Co udělá kalkulačka, 
když spadne do 

bláta?   
….. 

„ČVUT“ 

 
(poznámka: ČVUT = 

vysoká škola v Praze, 
České vysoké učení 

technické) 

 



„Každý člověk je samostatný svět. Není do něj jiné 
cesty než přes most lásky.“            J. W. Goethe 

 

Více o Příbězích bezpráví najdeš na: 

https://www.jsns.cz/projekty/pribehy-bezpravi 

  

Poznávání historie jinak – Příběhy bezpráví 
Ve čtvrtek 9. listopadu se uskutečnil projektový den s názvem Příběhy bezpráví 2023. Konal se v rámci 
celostátního projektu Příběhy bezpráví, resp. Měsíce filmu na školách, což je akce pořádaná v rámci vzdělávacího 
projektu Jeden svět na školách organizace Člověk v tísni. Co se obsahu týče, ten kdysi samotní tvůrci projektu 
stanovili takto: „Cílem Příběhů bezpráví je přiblížit žákům a studentům českých škol prostřednictvím projekcí 
dokumentárních filmů a následných debat události naší nedávné historie, kterým bohužel doposud není ve výuce 
věnován dostatečný prostor.“ My jsme naší nedávné historii věnovali celodenní program připravený v duchu 
tématu letošního ročníku zaměřeného na tzv. závadovou mládež. Po úvodní přednášce uvozující celý projektový 
den zhlédli účastníci akce film 1989: Chceme dýchat, který na příběhu 2 hlavních postav popisuje dění v Teplicích v 
éře normalizace a vrcholí demonstracemi kvůli katastrofálnímu znečištění životního prostředí, které začaly týden 
před 17. listopadem 1989 a které se následně proměnily v politické protesty. Poté následovala reflexe filmu a 
především beseda s pamětníkem - účastníkem 3. odboje p. R. Sládkem, který žáky seznámil se svým životním 
příběhem, aktivitami před r. 1989 a zodpověděl i dotazy z publika. Právě tato část je u těchto akcí nejhodnotnější, 
protože nabízí skutečný životní příběh a informace tzv. „z první ruky“. Ve zbylé části dne se program zaměřil ještě 
na jednu skupinu závadové mládeže a v závěru se pak žáci skrze dobové reportáže seznámili i s jejich protějšky  
z řad SSM. Celkově tak měli žáci během celého dopoledne možnost poznat obě „tváře,“ které režim ukazoval 
mládeži dle toho, zda byla s ním, nebo proti němu.  

p. učitel Martin Zárybnický 

 

https://www.jsns.cz/projekty/pribehy-bezpravi


Švihadlák 
V úterý 22. 11. jsme na naší škole soutěžili 

v přeskocích přes švihadlo ve výdrži bez 

přerušení. Soutěž to byla velmi napínavá a 

zúčastnilo se jí mnoho našich žáků. Nejvíce 

přeskoků zvládl Michal Tichý – dokázal 

přeskočit 102 krát. Těsně za ním se 

umístila Aneta Pospíchalová s 93 

přeskoky. Gratulujeme a tleskáme. 

 

 
  

  



     

Vánoční prázdniny 
Na vánoční prázdniny se letos můžeš těšit od 
soboty 23. prosince až do úterý 2. ledna. Ve škole 
se opět uvidíme ve středu 3. ledna 2024. 

 

Školní turnaj v PŘEHAZCE 
Chceš si zasoutěžit v jedné z nejoblíbenějších 
míčových her? V úterý 19. prosince ve 14:00 hodin 
vypukne turnaj v přehazované. A jak se můžeš 
přihlásit? Načti QR kód z letáčku, online zapiš své 
jméno a doraz. Týmy vytvoříme dle registrovaných 
soutěžících. Informace u p. učitelky Kláry Šťastné. 



Moje kresby   
Všechno to začalo na konci 3. třídy. V tu dobu jsem absolutně vůbec neuměla kreslit a bylo mi 8 let. Přestěhovala 

jsem se s mamkou do Kadaně a šla jsem do 5. třídy. Moje paní učitelka na výtvarku byla Klára Šťastná a já jsem se 

jí ze začátku docela bála. Přeci jenom jsem ji nikdy v životě neviděla a myslela jsem si, že bude zlá. Ale vlastně 

vůbec zlá nebyla. Ve škole jsem také poznala spoustu holek, jako Terku, Kristýnu, Emu, Nelu a Monču, se kterými 

jsem chodila do školky, když jsme tu bydlely, ale o tom až někdy jindy. Taky jsem poznala Aničku. Tak hrozně moc 

se mi líbilo, jak nádherně kreslí, až jsem jí to docela záviděla. Rok uběhl jako voda a dělaly se přihlášky na gympl. 

Celkem odešlo 6 dětí a bohužel mezi nimi byly i Terka a Anička. Ale to už je minulost. Pojďme se společně podívat 

do října 2023, kdy jsem už konečně začala kreslit lépe. Nebylo to nikdy vůbec lehké, a i když mě učitelky chválily, 

tak to stejně nebylo podle mých představ. Učila jsem se kreslit podle různých předloh a docela mi to šlo. Učila 

jsem se kreslit hlavně postavy a plánuji se v tom zdokonalit. Momentálně je 22. listopadu a z mých trapných, 

anebo vtipných obrázků se stala jenom historka, kterou teď můžu vyprávět.    

                                                                                                                                     Valentýna Jarošová, 6. B 

 

  
Barbora Dickeltová a její báseň  
„O dobrém chlebu“ 

Chleba, ach chleba. Můj milovaný chleba. 
Chlebuj tam, chlebuj sem. 
Kam se rohlík cpe jen. 
Ach, dnes je tak jedinečný den. 
Och, vypadá to jako opravdový sen. 
Ach, chleba, chleba. 
Já nejím chleba špatný, 
Já jím chleba dobrý. 

 



Poděkování   
Líbí se ti, že si pročítáš Podlesáček v barvách? 
Velmi děkujeme rodičům naší spolužačky 
Martiny Kreuzové ze třídy VI. B, kteří se 
postarali o barevný tisk našich školních novin. 
 
    

 

Rozhovor s bývalým spolužákem 
Olda Kalaš je náš bývalý žák. V letošním roce by chodil do 
třídy 7. A. Olda odjel na 3 roky studovat do Ameriky a 
opustil tak své kamarády a školní rybičky. 
 
Novinář: Ahoj Oldo. 
Olda:  Ahoj. 
N.:  Takže ty jsi odletěl na 3 roky do Ameriky? 
O.:  Ano, ano.. 
N.:  A jak se máš v Americe? Jaká škola se ti líbí 
  více? ČR nebo USA? 
O.:  Určitě ČR. 
N.:  A schází ti něco v Americe? 
O.:  Ano, hlavně kamarádi a ryby. 
N.:  A co učení v Americe? 
O.: Úplně v pohodě. Ze třídy jsem nejchytřejší, 

takže to zvládám. 
N.: Děkuji za rozhovor, Oldo. Tak zatím ahoj. 
O.: Já děkuji a ahoj.   
     

rozhovor vedl Bohuslav Jonáš, 7. A 
 
  

                                                                   
                                                                    

    
 

Školní parlament    
Máme za sebou již čtvrtou schůzku školního parlamentu. Žáci horlivě diskutují nad tématem nákupu školních 

skříněk. Přemítáme nad financováním – to je teď hlavní náplní našich sezení. Promýšlí se nápady a návrhy pro a 

proti. Hovoří se o využití volného času o přestávkách k relaxaci a uvolnění. Líbila by se nám odpočinková zóna a 

možnost navštěvovaní se ve třídách. A také o přestávkách. Chcete-li se o našem školním parlamentu dozvědět 

více, diskutujte se zástupci parlamentu ve svých třídách. Také máš možnost si přečíst zápisy ze schůzek. Ptáš se 

kde? Běž se podívat ke školnímu obchůdku k vitrínám s trofejemi. Zde na nástěnce visí hlášení o školním 

parlamentu. Je velmi inspirující pozorovat, jak se studenti 1. i 2. stupně zapojují do rozpravy a debatují. Nehledě 

na věk. Další schůzka se bude konat v pátek 1. prosince.     

        Bohuslav Jonáš, 7. A                                          

      

         

                

 
 
    

 



  

Redakce školních novin   
Tak to jsme my, kdo pro vás chystá školní noviny Podlesáček. 
 
    

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Uhádneš? 

 
1. Kdo umí mluvit všemi jazyky na světě? 

 
2. Dvě kukačky vedle sebe, jedna druhou nevidí. 

 

3. Ve dne v noci cvičí, na palmové tyči. S každým se hned 
pohádá, veletoče ovládá. 
 

 

Správné odpovědi: 
 

1.Ozvěna 
2.Oči 
3.Opice 

 

Zapoj se i TY  
Rád bys do Podlesáčku přispěl svými nápady? Dobrá zpráva! 
Zapojit se do tvorby našich novin může úplně každý. Chceš 
malovat? Vymýšlet tajenky a křížovky? Nakreslíš komiks? Své 
nápady posílej na e-mail stastnak@5zskadan.cz nebo je 
jednoduše přines na papíře do sborovny. Budeme se těšit. 

 

Vtip 
 
„S kolika klukama jsi chodila?“ 
„Noooo…. Jenom s tebou. Ostatní kluci měli auto.“ 
 

 

 

Dokážeš? 
 
Spoj 9 teček jedním tahem, ale můžeš 
udělat JEN 4 tahy. 

 

. . . 

. . . 

. . . 
 

mailto:stastnak@5zskadan.cz

